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Ohlédnutí za rokem 2010

OBECNÍ AKCE

Obec organizovala pouze Běh Hrádkem, 

Den dětí a stavění májky. „Den dětí“ byl jakýsi 

hybrid s „Dnem Hrádku“. Skutečný „Den Hrád-

ku“ bude obnoven až po dostavbě koridoru. 

Ve srovnání s jinými obcemi je akcí málo. Na 

ty obecní nechodí mnoho lidí, proto vnímám 

potřebu do budoucna je zatraktivnit. Májka je 

každoročně poškozována, zřejmě nemá cenu 

tuto akci pořádat v příštích letech.

UDÁLOSTI

• Blokády I/11. 

Tyto 2 akce se týkaly celého regionu, nicmé-

ně, rozhodující část protestujících vždy tvořili 

občané Hrádku. V obou případech se akce zú-

častnilo víc jak 400 lidí. S přispěním enormní 

medializace protesty motivovaly nastupující-

ho ministra dopravy, Víta Bartu, navštívit obec 

Hrádek.

• Návštěva ministra dopravy na OÚ Hrádku.

Ministr na své první služební cesty přišel 

řešit situaci vzniklou po dvou blokádách I/11 

v Hrádku. Na této schůzce nic neslíbil, pou-

ze se přišel osobně seznámit se situací. Nic-

méně, jediné systémové řešení – pokračující 

přípravu výstavby úseku I/11 z Bystřice do 

Oldřichovic nezablokoval, naopak, zařadil ji 

mezi prioritní stavby MD. Dílčími řešeními, 

která omezí katastrofální množství kamiono-

vé dopravy na jmenované trase jsou: podstat-

né zvýšení mýta a od nového roku vážení ka-

mionů na hranicích s Polskem a Slovenskem. 

Nyní rád konstatuji, že blokády i návštěva 

ministra dopravy přispěly k řešení hlavního 

problému celého regionu.

Konec roku je vždy vhodným obdobím k bilancování a definování nových cílů pro rok ná-

sledující. Je mi ctí, že mohu zhodnotit končící rok 2010 na stránkách Hrádeckých novin. 

Strukturovanou formou předkládám občanům výsledek tohoto bilancování z úhlu po-

hledu obecní samosprávy.

Návštěva ministra dopravy na OÚ v Hrádku
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• Povodně 

Obec se potýkala se dvěma povodněmi. Bě-

hem povodní se ukázaly nedostatky v řeše-

ní odvodnění dopravního koridoru. Byly za-

plaveny sklepy celé řady rodinných domků. 

V obou případech byly zaplaveny suterénní 

prostory české školy. Část obce za tratí byla 

několik hodin nedostupná pro motorová vo-

zidla. Chtěl bych na tomto místě velmi po-

děkovat hasičům JSDH Hrádek, pod velením 

velitele jednotky Bronislava Starzyka. Jejich 

služba je v Hrádku nenahraditelná a, žel 

Bohu, stále nedoceněná. 

VÝSTAVBA KORIDORU

• Vybojovány betonové protihlukové bariéry 

ŘSD jako investor stavby průtahu Hrád-

kem se v průběhu stavby rozhodl změnit be-

tonové bariery za plastové. Vedení obce pro-

ti tomuto rozhodnutí ostře protestovalo. Na 

několika jednáních (za účasti obyvatel Hrád-

ku) se podařilo tento záměr investora odvrá-

tit. V Hrádku budou i z druhé strany korido-

ru vybudovány stejné betonové bariery jako 

ve východní části koridoru.

• Urychlení výstavby podjezdu „U Peťana“

Radě obce se podařilo dohodnout se stavite-

li koridoru provizorní řešení dopravní situace 

na místní komunikaci v centru obce a umožnit 

tak urychlení výstavby podjezdu o půl roku.

• Odvodnění domku pana Smolky 

Po dlouhých vyjednáváních se podařilo 

přimět stavitelé k odvodnění domku, jehož 

sklepní prostory byly víc jak rok zaplaveny 

vodou v důsledku přerušení původní dre-

náže. Na stavbě se v průběhu roku podařilo 

vyřešit víc jak 100 drobných problémů, které 

avizovali jednotliví občané nebo samospráva. 

Několik problémů je stále v řešení. Např. na 

jaře budou předělány ostré rohy obrubníků 

na výhybnách, které jsou příčinou častých 

kolizí automobilů na oblouky.

STAVEBNÍ ČINNOST

• Obecní úřad

1. etapa – Obecní úřad přestěhován do 

druhého patra. Vzniklo 5 kanceláří, zaseda-

cí místnost, sklad, archiv, kuchyňka, spisov-

na, sociální zařízení. Předělána rovněž te-

rasa s únikovým východem. Postaven výtah – 

vzniklo bezbariérové propojení všech pater.

Květnová povodeň v Belku
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2. etapa – adaptovány všechny zbývající 

prostory v prvním patře. Vzniklo kadeřnictví 

pošta, nová knihovna, místnost s veřejným 

internetem, sklad. Adaptována ordinace dět-

ského lékaře a maséra.

• Školy

V obou školách byly vyměněny okna v hod-

notě 300 tis. Kč.

Byla zahájena generální rekonstrukce čes-

ké školy. Je vyměněna střešní krytina, prove-

dena přístavba kuchyně, je prováděna rekon-

strukce stávající kuchyně a jídelny. Těmito 

úpravami zanikla tělocvična. V rámci rekon-

strukce budou adaptovány a zaizolovány 

sklepní prostory.

• Ostatní

Rekonstrukce parkoviště před OÚ. Vzniklo 

15 vyznačených parkovacích míst včetně jed-

noho pro handicapované.

Dětské hřiště a parčík před OÚ. Byla zahá-

jena první etapa stavby. V rámci této etapy byl 

vybudován chodník s lavičkami a odpočinko-

vými plochami. Zbývá dodělat informační ta-

bule, prolézačky a houpačky pro děti. V příš-

tím roce proběhne osazení parčíku stromy 

a keři + sloupy veřejného osvětlení.

OSTATNÍ ČINNOSTI

• Byl dokončen proces schvalování územní-

ho plánu. Hrádek má od října platný nový 

územní plán.

• Internetové a telefonní služby v rámci ka-

belové TV Bystřice znamenají pro Obec 

internet zdarma a pro občany internet za 

výhodných podmínek. Součásti je telefonie 

v rámci sítě Kabelové TV pro občany zdar-

ma.

• Na hřbitově byla zprovozněna voda pro 

občany, vyměněn plot v zadní části, ostat-

ní plot opraven a natřen. Na hřbitově bylo 

vysazeno 250 tújí, opravena brána hřbitova, 

zadaptována místnost pro hrobníka a ze-

fektivnění parkovací plochy.

• Byl vybudován vodovodní řád v osadě Lyn-

gi v hodnotě 500 tis. Kč. Jedná se o první 

etapu větší stavby.

• Byly opraveny místní komunikace v hod-

notě 700 tis. Kč, nové povrchy v osadě 

u Samce, bylo provedeno odvodnění cesty 

pod hřbitovem.

• Byly natřeny všechna zábradlí mostů 

a mostků. Vybudovány 2 nová zábradlí.

• Byl zadaptován suterén obecního úřadu. 

Vznikla dílna a pomocný archiv.

d á š h bý í í

Před opravou Po opravě
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DOTACE

Obec letos díky dotacím zdvojnásobila 

svůj rozpočet. V níže uvedené tabulce jsou 

znázorněny jednotlivé tituly. Dotace na re-

konstrukci budovy OÚ byla Obci přizná-

na již o rok dříve, faktické přijetí financí se 

BEZPEČNOST SILNIČNÍHO PROVOZU

• V celé západní části obce, kromě osady Rovně 

je snížená maximální rychlost na 30 Km/h.

• Byly instalovány 2 retardéry v centru obce 

a dvě zrcadla.

DLUHY OBCE

Obec splácí 7,5 milionový úvěr, kterým 

byla financována rekonstrukce OÚ (než do-

razila evropská dotace na účet Obce). Tímto 

úvěrem navíc Obec z části financovala i stav-

bu výtahu a opravu propadajícího se stropu 

základní školy. V letošním roce se podaři-

lo zadlužení snížit na 1,5 milionů Kč, který 

bude splácen koncem příštího roku. Kromě 

toho má Obec zřízen tzv. kontokorentní úvěr 

ve výši 1,8 mil. Kč a který příležitostně využí-

vá v průběhu roku. (Obrazně řečeno, do této 

částky může jít do mínusu na účtu). Vždy jed-

nou ročně musí být tento úvěr splacen.

částka účel dotace poznámka poskytovatel

1. 7 322 000 Kč generální rekonstrukce školy MF

2. 5 927 612 Kč rekonstrukce obecního úřadu přiznána již v roce 2009 ROP EU

3. 300 000 Kč dětské hřiště, chodník MSK

4. 238 000 Kč územní plán MMR

5. 55 000 Kč povodně pro obec MSK

6. 30 000 Kč povodně pro občany MMR

7. 26 100 Kč povodně náklady SDH MSK

8. 7 200 Kč obnova lesa výsadba buků MSK

9. 2 100 Kč vybavení jednotky SDH MSK

10. 21 716 Kč povodně pro českou školu MŠ

Σ 13 907 728 Kč + cca 14 000 000,- Kč vlastních příjmů z daní tj. celkem 28 000 000,- Kč

uskutečnilo až po dokončení stavby. Tabulka 

neobsahuje 500 tisícovou dotaci, kterou zís-

kala česká škola v závěru tohoto roku. Rov-

něž nezahrnuje, víceméně automatické, dota-

ce státu za volby, za veřejně prospěšné práce 

a jiné. 

ZAJÍMAVOSTI

• V tomto roce byl objeven unikátní nález ze 

14. Století. Jedná se o tzv. vlka – kus surové-

ho železa, který byl vytaven první známou 

technologii zpracování železné rudy. Obec 

má tento nález vystaven ve vitríně obecní-

ho úřadu.

• Nová služba sběru šatstva do hnědých pyt-

lů slaví úspěch. Za ¾ roku bylo odvezeno 

víc jak 600 pytlů použitých oděvů pro hu-

manitární účely. To představuje množství 

víc jak 6 t.

PŘÍLEŽITOSTI

• Obec má možnost vybudovat nové byty 

namísto bývalé pošty nebo v domě Ogroc-

kých, pokud ho získá do své správy.

• Získání dalších možností bydlení pro ob-

čany Hrádku je teoreticky možné vyjednat 

i v nedostavěné budově DPS Církve bratrské.

MF: Ministerstvo financí, ROP EU: Regionální operační program Evropské unie, MSK: Moravsko-

slezský kraj, MMR: Ministerstvo pro místní rozvoj, MŠ: Ministerstvo školství
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• V rámci akce zelená úsporám (pokud bude ob-

novena) je možné postupně zateplit budovy 

škol, obecního úřadu či polské mateřské školy.

• Získáním nemovitosti od občana Czudka lze 

zdvojnásobit areál české školy, a získat tak 

nezbytnou plochu pro budoucí stavbu tělo-

cvičny nebo školního hřiště.

• Obec disponuje vhodnými pozemky u nádra-

ží pro budoucí stavbu prostorného parkoviště.

HROZBY

• Hrádek má neuspokojivý stav místních ko-

munikací.

• Hrádek je ohrožen povodněmi v důsledku 

nevhodného odvodnění stavby koridoru. Pro-

blém je zejména u nádraží a v osadě Záplotí.

• Hrádek nemá vyřešen způsob odkanalizo-

vání obce. Současný schválený projekt tla-

kové kanalizace je neufinancovatelný i při 

získání potřebné dotace (celkové náklady 

140 mil. Kč). Je nutné provézt revizi projek-

tu a kanalizaci rozčlenit na etapy.

• Hrádek je ohrožen sesuvy půdy. Nutnost 

sanace sesuvu v osadě Gabryše.

• Hrádek je stále ohrožen možnými dopady 

úsporných opatření MD při výstavbě prů-

tahu.

• Po dostavbě průtahu Hrádkem bude míst-

ní doprava napojena na I/11 pouze ve dvou 

místech: U autoservisu Czudek a na provi-

zorní křižovatku u motorestu na Císařské. 

Problematické bude vyjíždění u motorestu 

v době ranní špičky.

• Hrádek stále nemá ukončený soudní spor 

s firmou Ingnova, jehož podstata vznikla 

v roce 1998, a který se táhne již víc jak 10 let.

CÍLE PRO ROK 2011

Nakonec krátký přehled cílů v nejbližším 

období, tj. příštím roce. Jsou zde zahrnuty 

některé plány vedení obce, realizace podstat-

né části z nich však závisí na schválení zastu-

pitelstvem.

• Dodělání, zkolaudování stavby „Generální 

rekonstrukce základní školy“ a vyúčtování 

získané dotace z Ministerstva financí.

• Adaptace dalšího obecního bytu, vzniklé-

ho po bývalé poště o výměře 55 m2 tak, aby 

bylo možné nastěhovat nové nájemníky 

do května 2011.

• V rámci stavby koridoru vyřešení nedosta-

tečného odvodnění obce v lokalitách u ná-

draží, u hřiště a v osadě Záplotí.

• V rámci stavby koridoru vyřešení parkova-

cí plochy před oběma školami.

• Organizace zbrusu nové, originální, celo-

obecní akce.

• Zahájení cyklu přednášek a prezentací 

v zasedací místnosti OÚ.

• Zajištění klubovny pro seniory v budově 

OÚ včetně vybavení.

• Dodělání vodovodu Lyngi a Bařiny (v pří-

padě získání dotace).

• Příprava 2. etapy výstavby prostranství 

před OÚ (stavební povolení víceúčelového 

hřiště).

• Slavnostní otevření průtahu a dořešení 

všech problémů této stavby, které mají do-

pad na občany.

• Získání domku Ogrockého od SŽDC do 

správy obce. 

• Zdvojnásobení prostředků na opravu míst-

ních komunikací.

• Vykácení 1 ha obecního lesa.

• Částečné nebo úplné zateplení polské ško-

ly. V závislosti na získané dotaci.

Slavnostní otevření nového OÚ
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PODĚKOVÁNÍ

Na konci roku 2009 proběhla personál-

ní změna ve funkci starosty. A to v nelehké 

době, kdy byla rozestavěna budova obecní-

ho úřadu a kdy zásahy stavitelů koridoru vel-

mi výrazně komplikovaly život v obci. Chtěl 

bych ještě jednou poděkovat bývalému sta-

rostovi, Pavlu Tomčalovi, za dlouholetou 

práci pro naši obec. 

Veškerá aktivita výkonných orgánů Obce 

je závislá na vstřícném a jednotném postoji 

zastupitelstva. Minulé zastupitelstvo jednot-

né i vstřícné bylo. A jedině díky tomu moh-

lo být uděláno všechno to, co jsem prezen-

toval výše. Za tuto podporu bych chtěl ze 

srdce poděkovat členům tehdejšího zastupi-

telstva: Mgr. Jakubu Kawulokovi, Ing. Mar-

tinu Byrtusovi, Pavlu Pilchovi, Ing. Daně 

Cieslarové, Julii Mitrengové, Bronislavu 

Walkovi, Jindřichu Drongovi, Jaroslavu Za-

rembovi, Ing. Stanislavu Raszkovi, MVDr. Ro-

manu Polokovi, Josefu Byrtusovi, Janě Tar-

gové, Ryszardu Konderlovi a Bronislavu 

Starzykovi.

V nepslední řadě děkuji i pracovníkům 

Obce Hrádek, Žofii Dordové, Petře Borské, 

Alžbětě Ježowiczové za pracovní nasaze-

ní a Jaroslavu Przeczkovi, Martině Kubiko-

vé a všem sezonním pracovníkům VPP za 

údržbu a zvelebování vzhledu naší vesničky 

Hrádek.

Robert Borski

V povědomí snad každého místního oby-

vatele existuje informace, že na území 

naší obce se v dávné minulosti nachá-

zel hrad. Pojednává o tom legenda o loupeži-

vém rytíři Belku. Na pravém břehu řeky Olzy 

byly dokonce hrady dva. Lépe řečeno, tvrze 

s hradbami z dřevěných kůlů. Tyto hradiš-

tě tvořily linii tzv. drobných středověkých 

opevnění, nacházející se podél toku řeky od 

hranic s Uhry až po Těšín. (podobné zbytky 

těchto sídel se nacházejí v Lyžbicích, na Kar-

pentné i v Návsí). Základní funkcí zmiňova-

ných varovných hradů bylo rychle informo-

vat panovníka o blížícím se nebezpečí vpádu 

cizích vojsk. O dvou hrádeckých tvrzích de-

tailně pojednává kniha Jiřího Tichánka a kol. 

„Šlechtická sídla na Frýdeckomístecku“ z roku 

2005, z jejíž citace je utvořen tento článek. 

Kniha je zajímavá především kresbami, který-

mi názorně zrekonstruoval vzhled tehdejších 

tvrzí. Tvrziště č. 1 na tzv. Zamčiskách je volně 

přístupná a díky tomu máme v zasedací míst-

nosti Obce unikátní nálezy produktů lidské 

činnosti ze 14. století (zbraně, keramika aj.) 

Dvě tvrze u Olzy
daly vznik názvu obce Hrádek

Tvrziště č. 2, tzv. Belko se nachází v oplocené 

zahradě, tedy místě nepřístupném veřejnosti. 

Tyto lidská sídla představují počátek osídlení 

lokality, které až mnohem později nazváno 

Hrádkem. Je důležité, aby oba „hrady“ zůsta-

ly v povědomí místních obyvatel, neboť před-

stavují nejzazší historické dědictví Hrádku. 

Úryvek z knihy:

DSO (Drobné středověké opevnění) č. 1  -  

Zamčiska (dnešní pojmenování)

Ves Hrádek leží 5 km ssz od Jablunkova. 

V pramenech: 1538 - ves Grudkova, 1676 - in 

Hypotetická rekonstrukce (J. P. Štěpánek)
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Grodek, 1683 - in Grudek, 1686 - de Grudek, 

1808 - Grudek, 1894 - Grudek, Hrádek. O vzni-

ku obce se nedochovaly žádné písemné pra-

meny. Poprvé se Hrádek připomíná až v urbá-

ři z roku 1577, kdy se v něm uvádí celkem 14 

usedlostí, urbář z roku 1621 uvádí 16 usedlostí.

Hrádek samotný, jak už ostatně naznačuje 

název, byl asi zprvu jen pohraničním opevně-

ním, teprve v 16. století patrně vzniklo v pro-

storu kolem bývalého opevnění vesnické sídliš-

tě. V každém případě se zdá, že neexistoval jako 

vesnická jednotka ještě v roce 1523. Šlo o malé 

opevněné místo, kde setrvávala jen malá strážní 

posádka. Tvrz ležela na prastaré obchodní ces-

tě vedoucí od Váhu Jablunkovským průsmykem 

k Odře a k Baltskému moři. Měla za úkol střežit 

tuto důležitou komunikaci.

Nad ostrým ohbím řeky Olše, na jejím pra-

vém břehu, v blízkosti kóty 346,7 cca 250-

300 m západně od železniční tratě, se na 

jižním okraji obce nachází celkem dobře 

zachovalé zemní opevnění středověké for-

tifikace (v místním nářečí se tomuto místu 

říká Zumčisko). Jižní strana lokality je ohra-

ničena bezejmenným potokem, který se na 

jihovýchodě v ohbí Olše s touto řekou spo-

juje. DSO je od okolního terénu, na němž 

je dnes pole, vyděle¬no mohutným čtvrtkru-

hovým příkopem, který lokalitu obepíná od 

strmých svahů k Olši na severozápadě až 

k bezejmennému potoku na jihu. Příkop je 

široký průměrně 10 m a hluboký mezi 4 až 6 

m. Před příkop samotný byl vyhozen val výš-

ky cca 1 m a šířky kolem 4 m, jež je dnes na 

třech místech porušen. Samotné jádro ovál-

ného tvaru, jehož současné rozměry jsou 26 

x 40 m, je dnes na straně západní, nad řekou 

Olší, lehce porušeno erozí. Vyvýšený okraj 

plochy jádra nad příkopem budí dojem mož-

ného okružního valu, v současném stavu ale-

spoň nad příkopem. K tomuto zvýšenému 

okraji se přibližně ve středu lokality přimy-

ká lehce zaoblená terénní nerovnost rozměrů 

cca 13 x 12 m. Podobná anomálie se nachází 

i v severnější části jádra avšak rozměrů jen 

4 x 4 m. Existuje možnost, že právě v těchto 

místech se nacházela určitá centrální stavba 

a objekt při vstupu do fortifikace. Vstup by 

se pak v případě, že tento druhý objekt byl 

strážnicí při bráně, nacházel při západní stra-

ně tohoto objektu.

Při archeologickém průzkumu lokality ne-

byla zjištěna na ploše kulturní vrstva (štěr-

kovitý podklad zde vystupuje až na povrch), 

jen na porušené západní straně se v profilu 

jeví 5 až 10 cm mocná vrstvička tmavohně-

dé barvy, která obsahovala několik keramic-

kých artefaktů. Charakter hliněného těsta se 

pohybuje od poměrně jemně plaveného až 

po hrubší s kaménky, zejména u střepů ze 

zásobnicových tvarů, které obsahují rovněž 

zrnka tuhy a na vnější straně jsou opatřeny 

bezovou engobou. Barva vypálení jde od še-

dobílé až šedé přes bezovou, okrovou až cih-

lovou u nejmladších zlomků, z nichž jeden 

nese nesouvislou vrstvu zelenkavé polevy. 

Výzdoba je stereotypní, a to pouze v podobě 

obvodových žlábků. Okraje jsou zastoupeny 

vzhůru vytaženými římsovitými a okružím, 

kovové předměty nebyly zde zaznamenány. 

Rámcově lze soubor datovat od 2. poloviny 

13. do přelomu 14. až 15. století.

O lokalitě existuje nečetná literatura, přes-

tože je známa dlouho. První archeologické 

nálezy z obce pocházejí z roku 1917, kdy po-

blíž Zámčiska byly kopány základy pro dům 

a v hloubce 2,5 metrů došlo k nálezu zbytků 

blíže neidentifikovaných zbraní, mezi nimi 

Olza

Hypotetická rekonstrukce (J. P. Štěpánek)
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i meče údajně pocházejícího z období kolem 

12. století. Meč zachránil z výkopu tehdejší 

ředitel místní školy P. Heczko, který se patr-

ně pod dojmem tohoto nálezu pustil do hle-

dání dalších stop po středověkém osídlení 

(Meč je dnes uložen v mu-

zeu v Polském Těšíně). Další 

nálezy byly zjištěny při sni-

žování pahorku v centrální 

části obce. V jeho středu do-

šlo k nálezu dvou lidských 

skeletů bez hrobové výbavy, 

jedinými předměty kromě 

kosterních pozůstatků bylo 

šest kovaných hřebíků. Je-

den skelet byl uložen v mu-

zeu v Jablunkově, odkud se 

však ještě za předmnichov-

ské republiky ztratil.

Historické zprávy o lokali-

tě se nedochovaly. Samotný 

Hrádek se vyskytuje v pra-

menech až od 16. století (doložen r. 1577). 

František Popiolek, který se otázkami vzniku 

Hrádku zabýval, předpokládal v těsné blíz-

kosti Zámčiska existenci sídliště ze 14. nebo 

počátku 15. století, což dovozoval údajnými 

nálezy zlomků zdiva a názvy‘ tratí „stodolis-

ko“, „chlevisko“ a „palenisko“. Dnes je poze-

mek s touto lokalitou v soukromých rukou, 

polovinu vlastní manželé Pavel a Anna Tu-

roňovi, druhou polovinu vlastní p. Dorota 

Müllerová.

DSO (Drobné středověké opevnění) č. 2  -  

Belko (dnešní pojmenování)

V písemných pramenech se obec uvádí 

také pod názvy: 1538 - Grudkova, 1577-1621 - 

Grudek, od 1850 - Hrádek, 1720-1945 - Gru-

dek, 1676-1724 - Grodek, 1683 - Grudek, 1686 

-Hrudek, od 1850 - Gródek. K roku 1850 byl 

Hrádek samostatnou obcí, v roce 1980 byl 

sloučen s Jablunkovem a od roku 1990 je 

opět samostatnou obcí.

Tato poměrně neznámá lokalita se nachází 

v severozápadní části obce Hrádek ve Slez-

sku, necelých 200 m od hlavní silnice z Čes-

kého Těšína do Čadce a jen asi 150 m jiho-

západně od benzínové čerpací stanice před 

obcí. Místo opevnění se rozkládá na ostro-

hu sevřeném řekou Olší po celé jeho západ-

ní délce a bezejmenným 

potokem, který se k lokali-

tě přimyká od jihovýchodu. 

Tento potok chrání severo-

východní stranu a na seve-

ru se pod hrádkem vlévá do 

Olše. Plošina jádra, ostroh, 

byla původně od okolního 

terénu chráněna příkopem, 

zřejmě čtvrtkruhového tva-

ru. Ten však byl do dnešní 

doby poměrně dost destru-

ován novějšími úpravami. 

Na upraveném dně příkopu 

dnes stojí rozlehlý rodinný 

dům pana Pilcha a blízká 

kůlna, za níž je nad řekou 

původní rozsah příkopu nejpatrnější. Bohu-

žel i zde si můžeme udělat představu pouze 

o šíři příkopu, která dnes činí 12 m, nikoliv 

o jeho hloubce z důvodu zavezení dna pro 

potřeby výběhu drůbeže. K původnímu pří-

kopu může náležet i výběžek v podobě valu 

směřující k severu od rodinného domu nad 

druhotně zařízlou místní komunikací.

Plošina jádra má velmi nepravidelný pů-

dorys. Obecně by se dal charakterizovat jako 

podlouhlý trojúhelníkovitý s nejkratší stra-

nou na čele lokality nad příkopem a s úzkým 

vrcholem nad soutokem obou vodotečí. Dél-

Hypotetická 
rekonstrukce

Ukázka nalezené keramiky (dle P. Kouřila)
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ka celé lokality činí 70 m a šíře 40 m. Přibliž-

ně ze středu západní strany jádra vybíhá nad 

řeku Olši čtvercový výběžek 7x7 m, jehož ji-

hozápadní nároží je nad řekou zakončeno 

výrazným skaliskem. Plocha hrádku je mezi 

tímto výběžkem a nejsevernějším cípem lo-

kality erodovaná a sesutá do Olše. Samotná 

plocha jádra je v jižní polovině mírně převý-

šená. V její východ¬ní části je patrné mírně 

vyoblení směrem do středu jádra, pod nímž 

je ve svahu malá teráska. Další terénní ano-

málie nejsou na ploše zřetelné. To hlavně 

z důvodu úpravy plochy pro zemědělské úče-

ly. Nachází se zde menší ovocný sad a malé 

políčko.

Celkově je lokalita poměrně slušně za-

chovalá. Nejasný zůstává jen přesný průběh 

příkopu v místě rodinného domu a původ-

ní terén na ploše jádra. O existenci zděných 

konstrukcí se můžeme pouze dohadovat. 

Kamení (včetně pískovcových ostění) v po-

de¬zdívce současného rodinného domu, který 

stojí na kamenných základech dřívější srubo-

vé stavby, může být druhotně použito ze zdi-

va, jež se nacházelo na ploše hrádku. Lokali-

ta leží na parcelním č. 55 a jejím majitelem 

je p. Pavel Pilch z Českého Těšína. V době 

naší návštěvy na této lokalitě vzpomněl, že 

za doby jeho otce byly na plošině hrádku 

nalezeny dvě lidské kostry (bez výbavy, zřej-

mě středověké), které prý byly přeneseny na 

místní hřbitov. Právě tento nález může být 

oním písemně zjištěným nálezem skeletu při 

heslu Hrádek nad Olší-DSO 1.

Souvislost s 800 m vzdáleným známěj-

ším DSO Hrádek 1 nelze vyloučit, ale ani 

potvrdit.

Prameny:

Kouřil, P. – Žáček, R.: Drobná středověká 

opevnění a otázka jejich klasifikace, ŠIM-B 

35,1986.

Popiołek, Fr.: Historia osadnictwa w Beskid-

zie Śląskim, Katowice 1939.

Žáček, R.: Pobeskydí od husitství do Bílé 

Hory. Frýdek-Místek 1986
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Datum
Popelnice

a černé pytle

Papír, plast, oděvy

(žluté, modré a hnědé pytle)

13. - 14. ledna 
21. ledna 
27. - 28. ledna 
10. - 11. února 
24. - 25. února 
4. března 
10. - 11. března 
24. - 25. března 
7. - 8. dubna 
15. dubna 
21. - 22. dubna 
5. - 6. května 
19. - 20. května 
27. května 
2. - 3. června 
16. - 17. června 
30. 6. - 1.7. 
8. července 
14. - 15. července 
28. - 29. července 
11. - 12. srpna 
19. srpna 
25. - 26. srpna 
8. - 9. září 
22. - 23. září 
30. září 
6. - 7. října 
20. - 21. října 
3. - 4. listopadu 
11. listopadu 
17. - 18. listopadu 
1. - 2. prosince 
15. - 16. prosince 
23. prosince 
29. - 30. prosince 

Firma Nehlsen odváží popelnice po 2 dny. Proto jsou uváděny dvoudenní termíny. Jedná se 

vždy o čtvrtek a pátek. Čtvrtek se týká Hrádku za tratí, pátek před tratí. Občané a podnikatelé 

přistaví popelnici ze svého stanoviště na předem stanovené místo svozu (k místu nakládky 

poblíž vozovky), a to v příslušný den svozu na 600 hod. ráno.

Termíny svozů komunálního odpadu 
v roce 2011
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Oficiální webové stránky obce Hrádek 

fungují již osm let. První čtyři roky byla 

návštěvnost velmi malá, i když každým 

rokem se počet návštěv zvětšoval o 20 – 40 %. 

Zlomovým rokem byl rok 2007 s 200% nárůs-

tem.  I poslední 3 roky sledovanost našich 

stránek razantně roste. Začátkem prosince, 

dle počítadla návštěv, na obecní internetové 

stránky zavítal dvouset tisící návštěvník. Ve 

statistice Toplistu se pohybujeme kolem 130 

místa v kategorii „Města a obce“. Nyní prů-

měrný počet návštěv za den dosahuje hod-

not 175. Návštěvníci se prozatím připojili 

z celkem 54 států.

Z jakého důvodu tak mnoho návštěv na 

oficiálním webu obce? Myslím, že je to ze 

dvou důvodů. Prvním je přítomnost disku-

ze. Diskuze jsou celkem problematické zále-

žitosti, byť skvělým nástrojem zpětné vazby. 

Není proto mnoho webových stránek obcí, 

které diskuze obsahují. V mnoha případech 

je Obce, po špatných zkušenostech, zrušily. 

Druhý, a myslím, že hlavní důvod tkví v tom, 

že stránky jsou velmi často aktualizovány, 

stále je na nich něco nového. Za těch 8 let 

života je toho již celá kronika. Chtěl bych na 

tomto místě poděko-

vat celému (níže vy-

jmenovanému) týmu, 

který svou iniciativou 

přispívá dobré věci 

a snaží se o to, aby 

byly obecní stránky 

pestré. 

Dnes naše strán-

ky obsahují úctyhod-

ných 5286 článků. Co 

se týče množství dat, 

jsou nepřekonatel-

ným zdrojem veřej-

ně přístupných in-

formací o obci. Celkem je během těch osmi 

let vytvářelo 33 autorů: Robert Borski (2046 

článků), Petra Borská (771 článků), Anna 

Gaszczyková (572 článků), Šárka Honusová 

(403 článků), Darina Starzyková (299 článků), 

Erich Bocek (192 článků), Česlav Kawulok 

(166 článků), Julie Mitrengová (137 článků), 

Zdeňka Balogová (122 článků), Alena Ka-

dlubcová (98 článků), Irena Berbalková (95 

článků), Halina Konderlová (59 článků), Žo-

fie Dordová (49 článků), Stanislav Wolny (41 

článků), Bogdan Kaleta (37 článků), Katarzyna 

Safak (37 článků), Dana Cieslarová (32 člán-

ků), Petr Starzyk (30 článků), Martina Baarová 

(17 článků), Iva Lysková (16 článků), Mária Be-

rešíková (12 článků), Alžběta Ježowiczová (9 

článků), Stanislav Stebel (8 článků), Tadeusz 

Stebel (6 článků), Bronislav Starzyk (6 článků), 

Pavel Tomčala (4 články), Kateřina Turková 

(4 články), Pavel Filipczyk (4 články), Kazimír 

Cieslar (4 články), Jakub Kawulok (4 články), 

Robert Cieslar (2 články), Malgorzata Bocko-

vá (2 články), Tomáš Górny (2 články).

Věřím, že se do budoucna podaří získat 

i další spolupracovníky, čerstvé posily, zejmé-

na ze strany zastupitelů.                         (RB)

Milník v návštěvnosti obecních 
internetových stránek
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Podzim a zima v některých místech naší 

republiky se nese obvykle v duchu ne-

dýchatelného ovzduší. Denní imisní li-

mity (laicky řečeno množství škodlivin, které 

nám v ovzduší dle zákona „může“ poletovat) 

bývají u některých látek mnohonásobně pře-

kračovány. Za těchto podmínek pak již stan-

dardně nastupují nejrůznější onemocně-

ní dýchacích cest. Obzvláště citlivé jsou na 

zhoršené rozptylové podmínky děti, ženy, 

starší lidé a osoby s chronickými chorobami. 

Kromě chorob, které nás trápí v zimě, však 

škodliviny mohou napáchat škody, které nás 

v podobě závažných onemocnění potrápí až 

za několik let.

„Ovzduší je tu špatné, ale co s tím můžu 

dělat já? Nic“, zní asi nejčastější úvaha lidí. 

Omyl, můžete. Znečištění ovzduší vzniká vý-

hradně lidskou činností (pomineme-li ně-

které přírodní jevy, jako jsou požáry, erupce 

sopek a podobně). Dokážeme-li vzduch zne-

čistit, je v našich silách jej i zlepšit. Ať už se 

jedná o velký průmyslový podnik, nebo kam-

na v rodinném domku.

A začněme tentokrát rovnou u těch ka-

men. Spalujete-li doma dřevo nebo kvalitní 

uhlí, „škodíte“ sobě a životnímu prostředí 

standardním způsobem a není vám téměř co 

vytknout.

Nesmyslně vysoké ceny za plyn a elektřinu 

bohužel přiměly mnoho lidí uchýlit se zpět 

ke klasickým palivům. Někteří lidé však za 

účelem mnohdy nesmyslných úspor pálí le-

dacos - například odpady.

Z pohledu laika vše, odpady nevyjímaje, 

shoří na hromádku popela. Mnozí lidé také 

namítají, že když se může spalovat odpad ve 

spalovnách, proč by jej nemohli spalovat oni 

doma. Mezi spalovnou a domácími kamny je 

ovšem razantní rozdíl - především v teplotě. 

Domácí kamna nikdy nejsou schopna vyvi-

nout tak vysoké teploty, aby docházelo k té-

měř dokonalému spalování, nejsou vybavena 

Nespalujte odpad!
ani složitými filtry na zachycení škodlivin. Co 

si tedy v kamnech spálíte, to si vaše rodina 

i sousedé venku pěkně nadýchají. Mezi vzni-

kající škodliviny patří dioxiny, polyaroma-

tické uhlovodíky (PAU), formaldehyd, ben-

zen, kyselina chlorovodíková a další. Mnoho 

z těchto látek má karcinogenní účinky.

Podle současného zákona je jakékoli spalo-

vání odpadů v domácnostech zakázáno. Pod-

le zákona jsou fyzické osoby (tedy občané) 

povinny nakládat s odpady podle systému, 

který stanoví obec/město, ve které žijí. Obce/

města jim na oplátku (také podle zákona) 

musí poskytnout místa, kam mohou odpady 

ukládat. Podle jiného zákona (č. 86/2002) je 

možné spalovat v krbech, ohništích nebo gri-

lech pouze dřevěné uhlí, čisté dřevo, seschlé 

palivo rostlinného původu, nebo certifikova-

né plynné palivo. Obec si pak vlastní vyhláš-

kou může stanovit, zda zakáže například pá-

lení listí nebo hnědého uhlí.

Jak škodí spalování odpadů?

Plasty - při jejich pálení vzniká nejvíce je-

dovatých látek. Např. při spalování PVC uni-

kají do ovzduší dioxiny a sloučeniny chlóru. 

Spalováním polystyrenu vzniká jedovatý sty-

ren. Spalováním plastových fólií a lahví se do 

ovzduší dostanou polyaromatické uhlovodí-

ky. Plastové obaly a výrobky patří do kontej-

neru na plasty.

Staré palety, dřevo z demolice, rozbitý ná-

bytek, chemicky ošetřené dřevo, natřená prk-

na - při jejich spalování se uvolňují například 

dioxiny a formaldehyd. Chemicky ošetřené 

dřevo, nábytek, dřevotříska apod. patří do 

sběrného dvora.

Spalování nápojových kartonů (obalů od 

mléka, džusů apod.) produkuje jedovaté 

chlororganické látky a těžké kovy. Tyto obaly 

patří do tříděného odpadu.

Celobarevné letáky a časopisy obsahují 

často velké množství těžkých kovů z barev 
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a uvolňují se při spalování. Papír patří do tří-

děného odpadu nebo do sběrného dvora.

Pálením pneumatik vnikají polyaromatic-

ké uhlovodíky (PAU) a další jedovaté látky.

Staré pneumatiky patří do sběrného dvora.

Dokonce i tráva či listí mohou být zdrojem 

škodlivých látek, pokud je pálíme na zahradě. 

Větší množství rostlinných zbytků patří na 

kompost nebo do sběrného dvora.

Zpracovalo sdružení Arnika v rámci pro-

jektu „Topíme ohleduplně k přírodě i souse-

dům“.

Projekt „Topíme ohleduplně k přírodě 

i sousedům“ podpořil Státní fond životního 

prostředí v Programu neinvestiční podpo-

ry projektů zaměřených na aktuální témata 

z oblasti ŽP – „Rizikové látky z domácích to-

penišť a dopravy a cesty k jejich snižování“.

Romantiku zasněžených vesniček, kde se 

z komínů chalup linou bílé proužky kouře, 

nalezneme už leda tak na obrázcích Josefa 

Lady. Realita je zcela jiná – čtvrtě s rodinný-

mi domky se většinu zimy utápí v šedé mlze 

a při pohledu na barvu kouře vycházejícího 

z komína nejednoho člověka napadne, čím že 

asi majitel zatápí. 

Co tedy dělat, pokud vás váš soused ob-

šťastňuje nepříjemným kouřem z komína? 

Zkuste nejprve cestu komunikace a domluvy. 

Slušně, ale rázně jej upozorněte, že vás kouř 

obtěžuje a že dotyčný zřejmě porušuje zákon. 

Záleží samozřejmě na vzájemných vztazích 

se sousedy. Pokud jsou na bodu mrazu, ne-

zbývá než se obrátit na úřady. 

Úřadem příslušným k řešení problemati-

ky lokálních topenišť je obecní úřad. Ten má 

potřebné kompetence v ochraně ovzduší, ale 

také z hlediska hospodaření s odpady. V pří-

padě, že skutečně dochází k obtěžování kou-

řem, zahájí přestupkové řízení. Problémem 

je v současné době fakt, že pokud se jedná 

o spalovací zdroj v soukromém objektu (tedy, 

který neslouží k podnikatelským účelům, 

např. v rodinném domku), nemůže si pří-

padnou kontrolu spalovacího zdroje přímo 

na místě úřad vynutit a je odkázán na ocho-

tu majitele. Majitel kontrolu nemusí povolit, 

Co dělat, když vás soused obtěžuje kouřem?
a pokud bude požadovat, aby byla ohlášena 

předem, může se na ni připravit. Většinou tak 

jediným důkazem je kouř vycházející z komí-

na. Posuzuje se tmavost kouře, případně pří-

pustná míra obtěžování zápachem. Není na 

škodu, když sami občané kouř zdokumentují 

například pomocí fotoaparátu. 

Zpracovalo sdružení Arnika v rámci pro-

jektu „Topíme ohleduplně k přírodě i souse-

dům“.

Projekt „Topíme ohleduplně k přírodě 

i sousedům“ podpořil Státní fond životního 

prostředí v Programu neinvestiční podpo-

ry projektů zaměřených na aktuální témata 

z oblasti ŽP – „Rizikové látky z domácích to-

penišť a dopravy a cesty k jejich snižování“.





Charita Jablunkov
Bezručova 130, 739 91 Jablunkov, tel: 558 359 539, 733 755 843, www. jablunkov.caritas.cz

Vážení přátelé,

od 1. do 14. 1. 2011 Vás na Jablunkovsku opět navštíví Tříkráloví koledníci. Děkujeme Vám 

za Vaše otevřená srdce pro pomoc lidem v nepříznivé situaci.

V r. 2010 se vysbíralo 621.053 Kč. Z výtěžku se 65% vrátilo do Charity Jablunkov. Tyto pro-

středky byly použity na podporu činnosti Denního stacionáře, na dlouho očekávané úpravy 

sociálního zařízení, umývárny a převlékárny pro klienty Charity Jablunkov, dále na provoz Hu-

manitárního skladu a na pomoc Haiti. 

I letos skupinky koledníků pocházejí z místních lidí. Vedoucí skupinky musí mít OP, na vi-

ditelném místě průkazku (pověření), se svými osobními údaji a podpisy odpovědných osob, 

potvrzené Diecézní charitou ostravsko-opavskou. Koledníci mají kasičku se známým logem 

Charity ČR, číslem kasičky a razítkem MěÚ Jablunkov. Číslo pokladničky musí souhlasit 

s číslem průkazky. Všechny tyto náležitosti si můžete ověřit přímo u svých koledníků.

V roce 2011 chceme opět Vaše dary použít na konkrétní dílo: podporu Denního stacionáře, 

Humanitárního skladu a rozvoj dalších charitativních služeb na Jablunkovsku.

O činnosti Charity Jablunkov čtěte na našich www stránkách.

V pokoji prožité svátky Narození Páně za tým pracovníků a klientů Charity Jablunkov přeje

Mgr. Beata Sikorová, ředitelka Charity Jablunkov
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Drugi tydzień w szkole i już niespodzian-

ka. Na wykład i pokaz żywych ptaków 

drapieżnych zaprosiła nas dyrektor-

ka czeskiej szkoły. Właściwie  prezentacja ta 

miała odbyć się jeszcze przed wakacjami, ale 

z powodu złych warunków atmosferycznych 

została odwołana. A więc na wolnej prze-

strzeni  za Olzą mieliśmy możliwość oglądać 

w akcji kilkanaście ptaków drapieżnych żyją-

cych u nas oraz w innych krajach. Z olbrzy-

mim zainteresowaniem wysłuchaliśmy infor-

macji o szybkości lotu sokoła czy jadłospisie 

puszczyka. Najbardziej jednak byliśmy  zafa-

scynowani  prawdziwym polowaniem na lisa. 

Pędzącą z dużą szybkością prawdziwą skórę 

lisa  ( była przywiązana na sznurku ) nagle 

zaatakował duży orzeł skalny o rozpiętości 

skrzydeł około 2 m.

 W tym momencie zupełnie zapomnieliśmy 

na panujący chłód i zimno, a tym czasem orzeł 

przenikliwym piskiem ogłaszał swoje zwycię-

stwo nad zdobyczą. Dobrze, że są na świecie lu-

dzie, którzy poświęcają się i chronią przed wy-

ginięciem zagrożone gatunki ziemskiej fauny.

K. Cieslar

Pokaz ptaków 
drapieżnych

Navštívili jsme obecní knihovnu v Hrádku

 V pondělí 15. 11. jsme se s paní kni-

hovnicí Borskou dohodli, že zavítáme 

na obecní úřad a navštívíme nově vybudova-

nou knihovnu v naší obci. Paní knihovnice 

nás neodmítla, naopak nás s potěšením po-

zvala. Jelikož s dětmi 3. a 4. ročníku máme 

dohodu, že za měsíc přečtou alespoň jednu 

knihu, která je něčím zaujala či kterou si dle 

svých zájmů vybrali, knihovnická lekce byla 

víc než aktuální.

Přímo na místě si děti mohly prohlédnout 

nově vzniklé prostory, paní knihovnice jim 

vysvětlovala, jak se knihy v policích řadí, proč 

všichni čtenáři musí dodržovat systém vypůj-

čování, kam knihu vrátit, pokud si ji půjčím, 

objasnila žákům, jak se o knihy starat vůbec. 

Nabízela jim, že je možné do knihovny do-

cházet a zdarma „surfovat“ na internetu, vy-

hledávat si informace či odkazy. 

Na závěr pak pro děti  byly přichystány 

úkoly z nezapomenutelné knihy Františka 

Hrubína - ze Špalíčku  veršů a pohádek, kte-

ré děti úspěšně zvládly a splnily. Z pozice 

pozorovatele musím konstatovat, že žáci se 

v knihovně chovali jako opravdoví zkušení 

čtenáři, za což je musím velmi pochválit. Zbý-

vá než doufat, že děti do knihovny začnou 

docházet samy a stanou se věrnými čtenáři. 

Rovněž bych chtěla poděkovat i paní Borské 

za pěkně připravenou lekci.

Iva Lysková

Knihovnická lekce

š í ili j b í k ih ádk
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V rámci zvýšení bezpečnostní situace ve 

Vaší obci policisté Obvodního oddělení 

Policie ČR Jablunkov informují občany, 

zejména Seniory, že se opět začaly vyskyto-

vat případy krádeží, podvodů a další trestné 

činnosti, zaměřené na konkrétní kategorii 

občanů a to na seniory, kdy pachatelé těch-

to činů, využívají jejich bezbrannosti, důvě-

řivosti a pod záminkou podomního prodeje 

(nabízení různých předmětů k prodeji jako 

textil, hodinky, zlato, kamery, fotoaparáty, 

nářadí) nebo pod záminkou různých žádos-

tí např. o pomoc v nouzi (porouchané vo-

zidlo, zaplacení poplatků v nemocnici) se 

vnucují do domácností a zde při odpoutání 

pozornosti seniorů, prohledávají jejich do-

mácnosti, stodoly, garáže a přitom zcizují 

cenné věci, v dalších případě vyžadují půjč-

ky peněz a podobně. Další situací, kdy do-

chází k trestné činnosti na seniorech, je vyu-

žívání příběhu, kdy tito pachatelé se vydávají 

za kamarády, spolupracovníky příbuzných 

seniorů (tzn. za kamarády vnuků, vnuček, 

apod.) a pod legendou, že je tito příbuzní 

posílají vyzvednout finanční hotovost k růz-

ným účelům, protože se nemohou příbuzní 

Informace Policie České republiky
dostavit osobně, žádají o finanční hotovost. 

V některých případech nabízejí i možnost 

telefonického ověření, kdy pachatelé před 

seniory jakože „hovoří“ přes svůj telefon 

s jejich příbuzným, a tímto u seniorů vyvolá-

vají pocit důvěry ve svou osobu a v reálnost 

situace. 

Policisté Obvodní oddělení Policie ČR Jab-

lunkov apelují a žádají z výše uvedených dů-

vodů všechny občany, aby v případech po-

psaných situací (tzn. že různé osoby nabízejí 

podomní prodej textilu apod. a tyto osobně 

neznají) byli maximálně opatrní, ostražití, 

zejména aby takovým osobám neotevírali 

dveře, o výskytu těchto osob, vozidel ihned 

informovali sousedy, své příbuzné, pracovní-

ky obecních úřadů a v neposlední řadě i Poli-

cii ČR na linku 158. Možností jak předcházet 

těmto případům je několik. Stačí si všímat 

svého okolí, nebýt lhostejní k výskytu těchto 

podezřelých osob či vozidel, v místě svého 

bydliště a informace o typu vozidla, barvě vo-

zidla, SPZ vozidla, počtu osob, jak tyto osoby 

vypadají, jak hovoří zaznamenat a následně 

předat Policii ČR, která na základě vašich in-

formací může provádět další úkony.

Nový spolek občanů Hrádku, oficiálně 

zaregistrovaný na Ministerstvu vni-

tra, vznikl dne 23.11.2010. Na prv-

ním, ustavujícím, setkání se sešly víc než 

tři desítky občanů, ze kterých vyzařovala ra-

dost z toho, že mohli v obci založit zájmo-

vé sdružení. Dohodli se, že se budou setká-

vat pravidelně, organizovat výlety, různými 

způsoby, dle svých možností, pomáhat při 

pořádání obecních akcí a minimálně jednou 

za měsíc trávit společná odpoledne. 8.12. se 

senioři setkali opět. Tentokrát na svém vá-

nočním setkání. „Kdokoli, kdo na těchto 

setkáních chyběl, protože o nich nevěděl 

Hrádek má „Klub seniorů“
a chtěl by se scházet, má dveře otevřené“, 

řekl Pavel Tomčala, člen přípravného výboru 

Klubu.          (RB)
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1. Robert Borski 39 starosta obce HND 402 starosta

2. Mgr. Jakub Kawulok 28 místostarosta ČSSD 276 místostarosta, předs. výboru VŘ

3. Ing. Martin Byrtus 43 referent prodeje HND 247 člen výboru VŘ

4. Ing. Dana Cieslarová 53 ekonom COEX. 239 předseda finančního výboru

5. Pavel Pilch 50 výpravčí COEX. 238 předseda menšinového výboru

6. MVDr. Roman Polok 38 veterinář COEX. 287 předseda kontrolního výboru

7. Julie Mitrengová 45 učitelka MŠ HND 249 předsedkyně sociální komise

8. Jana Targová 48 učitelka VV 240

9. Jaroslav Zaremba 53 mistr Energetiky Třinec VV 235 člen výboru VŘ

10. Petr Dudys 57 důchodce HND 211 člen finančního výboru

11. Josef Byrtus 56 soukromý podnikatel H 2010 194 člen finančního výboru

12. Ryszard Konderla 29 investiční zprostředkovatel ČSSD 183 člen výboru VŘ

13. Ing. Stanislav Wolny 53 technik COEX. 177 člen menšinového výboru

14. Ing. Gustav Hofierka 51 ved. odb. útv. TŽ VV 176 člen kontrolního výboru

15. Mgr. Rudolf Mlčoch 45 středoškolský učitel H 2010 163 člen výboru VŘ

Výsledky voleb
do zastupitelstva obce Hrádek

15. - 16. říjen 2010
Oprávněných voličů: 1 456, zúčastněných voličů: 860, volební účast: 59,07%

jméno věk strana poč.hl.

16. Pavel Kajfosz 33 HND 232

17. Marta Czyžová 45 HND 219

18. Henryk Konderla 41 HND 203

19. Kateřina Brancová 36 HND 197

20. Petr Palarczyk 43 HND 193

21. Robert Drong 38 COEX. 192

22. Irena Medková 44 COEX. 191

23. Stanislav Kantor 41 COEX. 190

24. Bohuslav Czudek 50 COEX. 190

25. Roman Žabka 41 HND 189

26. Regina Hajduková 34 HND 186

27. Ing. Daniel Szotkowski 36 COEX. 186

28. Petr Lipowski 39 HND 183

29. Jana Kawuloková 46 HND 180

30. Irena Worková 43 COEX. 174

31. Ing. Jan Raszka 58 COEX. 174

32. Konrád Czyž 54 HND 174

33. Rudolf Dorda 59 HND 171

34. Jan Targa 54 VV 163

35. Anna Sztefková 50 COEX. 162

36. Pavel Benek 33 VV 160

37. Marcela Klusová 51 H 2010 150

38. Pavel Malik 51 H 2010 148

39. Anna Szkanderová 50 COEX. 143

40. Lenka Palarczyková 44 ČSSD 142

41. Bronislav Starzyk 55 ČSSD 141

42. Ladislav Walach 67 ČSSD 137

43. Mgr. Roman Raszka 27 ČSSD 137

44. Helena Martynková 37 COEX. 133

45. Pavla Kawuloková 64 ČSSD 128

46. Petr Turoň 37 ČSSD 125

47. Ing. Marcela Śniegoňová 41 VV 119

48. Dagmar Marynioková 30 VV 116

49. Bohumil Turoň 45 VV 115

50. Jan Bocek 34 VV 112

Nezvolení kandidáti
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ČSSD: Česká strana sociálně demokratická, H 2010: SNK Hrádek 2010, HND: SNK Hrádek - náš 

domov, COEX.: Coexistentia, VV: Věci veřejné

51. Marian Sztefek 29 ČSSD 111

52. Jiří Lacek 48 COEX. 109

53. Ing. Michal Adamik 50 H 2010 107

54. Zdeňka Bičánková 44 ČSSD 107

55. Martin Brudny 26 ČSSD 107

56. Monika Husová 39 VV 103

57. Marek Vodák 36 VV 103

58. Jolana Kupiecová 28 ČSSD 102

59. MVDr. Jan Bojko 58 H 2010 101

60. Michaela Samcová 38 VV 101

61. Zbigniew Grochol 40 ČSSD 101

62. Bohuslav Branc 54 ČSSD 100

63. René Trombík 35 VV 99

64. Jaroslav Pezda 58 H 2010 95

65. Rostislav Klus 46 H 2010 94

66. Libor Szturc 30 VV 94

67. Barbora Mamulová 34 VV 93

68. Miroslav Klus 44 H 2010 87

69. Darina Heczková 21 H 2010 82

70. Karel Hazuka 56 H 2010 81

71. Marian Klus 37 ČSSD 80

72. Radek Dorda 25 H 2010 78

73. Jan Sztefka 25 H 2010 76

74. Petr Szotkowski 40 H 2010 65

75. Roman Husar 31 H 2010 59

Zastupitelstvo 2010-2014
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V ten kvapem blížící se vánoční čas

ať klid, pohoda a smír navštíví i Vás.

Radost a láska nechť jsou s Vámi spolu,

až všichni usednete k štědrovečernímu stolu

Nový rok kéž věnuje Vám pevné zdraví

(vždyť majetek je na nic, když nemoci Vás tráví),

na štěstí a úspěch ať taktéž není skoupý,

ať nezkříží Vám cestu nikdo zlý a hloupý.

Nechť všechno kolem Vás pouze k dobrému spěje -

to Vám všem zastupitelstvo i Obecní úřad přeje.

W Święto Narodzenia Bożeho

niech spokój przyjdzie do domu Waszego,

radość i milość niechaj z nim przybędzie

I razem z Wami przy drzewku usiędzie.

Nowy rok głównie niech zdrowie Wam daruje,

(po nic dostatku, kdy człowiek nie dobrze się czuje),

szczęścia, sukcesów niech Wam też przysparza,

czego zapragniecie, niech zawsze się zdarza.

Z daleka niech omijają Was wszelkie troski –

tego Wam życzy Urząd Gminny wioski,

która od dawna Gródkiem się zowie –

czyli pracownicy gminy i wszyscy posłowie.


